
Zápis z jednání Komise pro rozhodčí dne 05.12.2023 
(návrh pro jednání předsednictva ČMKU) 

 
Přítomni:   M. Václavík, V. Tichá, K. Frank, K. Vaníčková 
Omluveni:  Z. Jílková 
 
Kontrola zápisu z minulého jednání 
 
ad 7) z 02.08.23 Žádosti o udělení výjimky pro rozšíření aprobace – K. Jendřejčíková 
  

  rozhodčí Kateřina Jendřejčíková žádala o prominutí posuzování 1 klubové výstavy, 

která podmiňuje rozšiřování na další plemena. KR doporučila vznést dotaz na Klub chovatelů 

kníračů České republiky 1927 z. s. se žádostí o vyjádření se proč neumožní rozhodčí posuzování 

klubovou výstavu nebo bonitaci. Klub zaslal KR následující vyjádření:  

 Rozhodčí K. Jendřejčíkovou nedoporučují na posuzování výše zmíněných akcí ze dvou důvodů: 

- rozhodčí se dle řádu nesmí sám ucházet o posuzování – pí Jendřejčíková prokazatelně rozesílá 

pobočkám žádosti o posuzování.  

-  střet zájmů – pí Jendřejčíková pořádá kurzy vystavování a semináře – na výstavě v Dolním 

Benešově, pak posuzovala účastníky těchto kurzů.  

 Rozhodčí K. Jendřejčíková zaslala své vyjádření k výše uvedenému závěru klubu. Kurzy byly 

pořádány pouze 2 v malém počtu lidí. Rozhodčí též uvedla, že pobočky oslovila pouze s ohledem 

na podání žádosti o výjimku na rozšíření aprobace, jejím cílem nebylo ucházení se o posuzování, 

které je v rozporu s Řádem pro jmenování rozhodčích.  

KR se ztotožňuje s vyjádřením klubu, nedoporučuje žádost o výjimku ke schválení. 

  

 
ad 4) z 5.9.23 Stížnost na rozhodčího Ing. P. Zuzaníka 
  
 KR obdržela stížnost na rozhodčího Ing. P. Zuzaníka. Dle sdělení došlo ze strany rozhodčího 

k porušení Řádu pro jmenování rozhodčích článku V bodu e). KR doporučila oslovit rozhodčího se žádostí o 

doložení výstavy včetně svodů, které v posledních 5 letech posuzoval.  Rozhodčí doložil, že 

v posledních pěti letech každoročně posuzoval jarní svod loveckých psů pro OMS Hodonín, zaslány 

delegační listy z roku 2019, 2022 a 2023.  

 KR konstatovala, že ze strany rozhodčího nedošlo k porušení Řádu pro jmenování rozhodčích.  

 

 
1) Žádosti o rozšíření aprobací 

Hana Pisarčíková – chodský pes, šeltie a border kolie 

MVDr. Klára Požár – manchester teriér, anglický toy teriér, patterdale teriér 



Václav Chovanec – kolie dlouhosrstá a krátkosrstá, šeltie 

Hana Chovancová – americká akita a akita a shiba  

Jaroslav Strnad – australský silky teriér, Jack Russell teriér, west highland white teriér 

Tomáš Leinveber – německý lovecký teriér 

Jakub Kadlec – Jack Russell teriér 

Ladislav Frnčo – americká akita 

Karel Peroutka – kolie krátkosrstá a dlouhosrstá, šeltie 

KR doporučuje výše uvedené žádosti ke schválení. 

Karel Klobása – neapolský a španělský mastin 

KR doporučuje vydání HL až po úspěšném absolvování zkoušek na plemena, u kterých rozhodčí na 

zkoušce neuspěl.   

Miroslav Roškota – australský ovčák 

KR doporučuje vydání HL až po úspěšném absolvování zkoušek na plemena, u kterých rozhodčí na 

zkoušce neuspěl.   

Ing. Iva Černohubová – norský lundehund, s ohledem na nízký počet jedinců na výstavách, rozhodčí 

žádá o snížení počtu jedinců k hospitacím. 

KR doporučuje rozšíření ke schválení včetně snížení počtu jedinců k hospitacím. 

 

2) Žádosti o udělení výjimky – prominutí hospitace 

 Rozhodčí M. Plundra žádá o prominutí hospitace na plemeno jihoruský ovčák a puli, a to z důvodu 

nízké účasti plemen na výstavách. 

KR doporučuje ke schválení výjimku pro plemeno jihoruský ovčák. V případě plemene puli KR 

nedoporučuje výjimku ke schválení, KR konstatovala, že se plemeno se na výstavách vyskytuje. 

 

3) Žádost o rozšíření v rámci FCI skupiny 

  Rozhodčí žádají o rozšíření v rámci FCI skupin  

 Svatava Beránková – FCI V 

 Martina Hegr Klivarová – FCI IV 

 Lucie Trnková – FCI VIII 

KR doporučuje ke schválení. 

 



 

4)  Žádosti rozhodčích o přijetí do seznamu mezinárodních rozhodčí 

 Jan Zdařil – podmínky splněny 

 Ing. Hana Pánková – podmínky splněny 

KR doporučuje ke schválení. 

 

5) Žádost rozhodčí Jany Miklasové  

 Rozhodčí Jana Miklasová žádá o ukončení činnosti rozhodčí exteriéru ČMKU. KR bere na vědomí, 

rozhodčí poděkuje za celoživotní práci v oblasti kynologie. 

 

6) Žádost rozhodčí Ing. I. Černohubové 

 Rozhodčí žádá KR o výjimku pro složení závěrečné praktické zkoušky na plemeno elkhund. 

S ohledem na nízký počet jedinců na výstavách, rozhodčí žádá o složení zkoušky mimo řádem stanovenou 

povinnou klubovou nebo speciální výstavu. Dále rozhodčí žádá o možnost absolvovat zkoušku u jiného 

rozhodčího než z ČR. 

 KR doporučuje prominutí povinné klubové výstavy, KR nedoporučuje absolvování zkoušky u 

zahraničního rozhodčího. 

 

7) Stížnosti na vedoucího kruhu V. Homolu  

 KR obdržela několik stížností na pana chování V. Homoly, který pracoval dne 7.10.2023 na MVP 

v Českých Budějovicích jako vedoucí kruhu. Dle sdělení se vedoucí kruhu choval nevhodně, tj. sahal na psy, 

prohmatával je a poukazoval na chyby psů, chybně volal psy do kruhu a dle sdělení ovlivňoval hodnocení 

rozhodčí. 

 KR doporučuje pořadatelům výstav výše uvedeného V. Homolu nebrat jako vedoucího kruhu. 

Vzhledem k několika oprávněným stížnostem KR nedoporučuje zařazení mezi adepty na funkci rozhodčího 

exteriéru psů. 

 

8) Stížnost na chování rozhodčího A. Polgara 

 KR obdržela stížnost na chování rozhodčích A. Polgara, který dne 04.11.2023 posuzoval bonitaci 

KRaOP. Stěžovatelka upozorňuje na posouzení feny, která byla v kruhu vystresovaná a odmítala 

spolupracovat, dále na výroky rozhodčího k hodnocení ostatních rozhodčích a sdělení rozhodčího 

k uchovnění dle potvrzení veterinárního lékaře. 

 KR uvedla, že se jedná o zahraničního rozhodčího, řešení jeho postupů není v kompetenci ČMKU. KR 

doporučuje poslat informaci o stížnosti na chovatelský klub (bonitace spadají do kompetence klubů). 



  

9) Stížnosti na posuzování rozhodčího T. Kučery 

 KR obdržela stížnost zaslanou Klubem chovatelů Lhasa apso, z. s. . Rozhodčí posuzoval klubovou 

výstavu plemene lhasa apso, jednalo se o společnou výstavu s plemenem shih- tzu, rozhodčí byl pozván 

Klubem shih-tzu ČR, z. s. Výstavy se zúčastnilo 18 jedinců, 10 z nich rozhodčí diskvalifikoval, jednalo se o 

jedince i různých třídách, důvodem bylo nestandardní postavení špičáků. Vady, které jsou v rozporu se 

standardem, rozhodčí ignoroval.  Z důvodu nerespektování standardu klub zároveň žádá, aby rozhodčí 

nebyl delegován pro posuzování plemene lhasa apso na výstavách pořádaných ČMKU. 

 KR doporučuje pozvat rozhodčího k projednání. 

 

10) Adepti na funkci rozhodčích exteriéru psů 

Pavlína Šafránková – adeptka zaslala žádost o plemena americký stafordšírský teriér, bulteriér a 

miniaturní bulteriér. V zápise bylo omylem uvedeno pouze plemeno americký stafordšírský teriér. 

S ohledem na splnění podmínek a doložení souhlasů zastřešujících klubů KR doporučuje ke schválení i 

plemena bulteriér a miniaturní bulteriér. 

Alexandra Zemanová – anglický špringršpaněl  

Klub anglického špringršpaněla byl osloven se žádostí o zaslání doplňující odpovědi ke svému 

zamítavému stanovisku. KR do dnešního dne odpověď neobdržela, doporučuje tedy ke schválení i 

plemeno anglický špringršpaněl. 

Jaroslava Hůlková – švýcarský honič 

 Adeptka zaslala žádost o opětovné projednání její žádosti o přijetí na funkci rozhodčí exteriéru psů. 

Dne 15.10.2023 se v její chovatelské stanice narodil 5. vrh, v současné době tedy splňuje podmínky pro 

přijetí stanovené řádem. KR doporučuje žádost ke schválení. 

Jana Prokešová – miniaturní americký ovčák 

 KR žádost znovu projednala. Na základě vyjádření KCHMPP zastřešujícího výše uvedené plemeno, 

KR doporučila žádost ke schválení. 

  

11) Podnět týkající se hospitování a práce v kruhu 

 KR obdržela dotaz týkající se možnosti hospitace a zároveň vykonání funkce vedoucího kruhu. 
 

KR konstatovala, že se na hospitanta nahlíží jako na rozhodčího, nelze tedy spojit funkci vedoucího 
kruhu a zároveň absolvovat hospitaci.  
 

Zápis podléhá schválení P ČMKU.     Zapsala: Nováková 


